

雅思考试写作 A 类考题回顾

朗阁海外考试研究中心 黄新春

Task 1

考试日期	2018.12.08
类别	Pie chart + Table
题目	The chart below shows the information about tourists from different regions and countries going to a holiday resort in Australia. Summarise the information by selecting and reporting the main features, and make comparisons where relevant.
题目翻译	该图表描述了来自不同地区和国家的前往澳大利亚一个度假胜地的游客的信息。 选取主要的特征对信息进行概括，在相关的地方进行比较。
要素回忆	混合图表题，注意图表之间的过渡，两个图表分别进行描述。
写作指导	1. 注意时态。 2. 注意图表中主要特征的描述（最值、对比）。
重点表达式	... earned the most salaries. be fairly similar be slightly higher than... in comparison with The most significant feature is that..... be noticeably different from
题目评价	难度一般
推荐练习	剑桥真题 8, Test 1
近期考试趋势	近三个月考的大多是柱图和表格，根据以往经验，接下来几次需注意饼图、线图。

Since 1999

Task 2

考试日期	2018.12.08
类别	教育类
题目	Some people think that schools should select their pupils according to their academic ability. Others believe that pupils with different abilities should be educated together. Discuss both views and give your own opinion.
题目翻译	一些人认为学校应该根据学生的学术能力选择学生。其他人认为不同能力的学生应该在一起接受教育。讨论两个观点并给出你自己的观点。
写作指导	<p>1. 注意时态，不要出现过去时（除非举过去的例子）</p> <p>2. 不管立场是中立还是一边倒，一定要讨论双方观点</p> <p>推荐立场：应该让不同能力的小学生在一起接受教育</p> <p>推荐思路：五段式</p> <p>中间三段可以先让步论证另一方观点的合理性，再侧重论证支持个人立场的理由</p> <p>Opening: 背景介绍，表达观点</p> <p>Body1: 让步段</p> <p>不可否认将学生按照学生能力进行区分教学可以提高学习效率</p> <p>Body2: 反驳段 1</p> <p>但是，将学生按照学生能力进行区分教学不利于培养孩子的性格和品德</p> <p>Body3: 反驳段 2</p> <p>让不同能力的年轻人在一起学习可以让他们学会合作</p> <p>Conclusion: 重申立场，总结观点</p>
重点表达	academy-oriented approach, impart a great deal amount of knowledge to students, foster academic ability, assess students' capability, unfair treatments, be proficient at, fairness and objectivity, pedant, educational platform, complement each other
题目评价	重复 2007.03.03 考题，难度中等
推荐练习	Some people think it is effective for students to study in groups in school while others think it is better to study alone. Discuss both sides and give your own opinion.
近期考试趋势	雅思写作在具体化问题的同时仍在考旧题。最近可多关注媒体、犯罪类话题。